
Večernji list, 05. srpanj 2009. 
 

DAN ISTARSKE OVCE 

Domaći sir treba zaštititi na nacionalnoj, a potom i na europskoj razini 

 

 Smotrom u Savičenti želi se animirati stočare 

 

U Savičenti je u subotu održana 14. izložba sira i 5. izložba istarske ovce. Manje revijalna 

nego izbor “Najkoze”, manifestacija posvećena istarskoj ovci je gospodarska. Uz projekt 

zaštite istarskoga goveda Agencija za ruralni razvoj Istre kani trajno zaštititi i istarsku ovcu. 

 

– Još nismo zaštitili našu ovcu kao ni izvornost našega ovčjeg sira. Nedostaje novca. Za 

zaštitu sira trebalo bi u početku barem 150.000 kuna. Sir valja zaštititi na nacionalnoj, a 

potom i na europskoj razini – kaže Alferdo Jadrejčić, predsjednik “Istrijanke”, udruge koja 

promiče zaštitu istarske ovce. 

  

U Hrvatskoj, kaže Jadrejčić, ni jedan sir, pa ni poznati paški, nije zaštićene izvornosti. Prije 

stotinu godina u Istri je bilo oko 160.000 ovaca, i to većinom istarskih. Danas je u županiji 

oko 18.000 ovaca, od toga samo 1750 pravih istarskih ovaca, te 50-ak ovnova.  

 

I smotrama kao što je ova u Savičenti želi se stočare animirati na uzgoj većih stada ovaca. 

Organiziran je i okrugli stol o temi kako registrirati male sirane jer je cilj da stočari shvate 

korist ovčarstva. U Istri nema ni jedne registrirane sirane, a istarski sir i skuta najčešće se 

prodaju “spod banka”. Cijena kilograma je oko 100 kuna, a kada bi se proizvodi zaštitili, 

zasigurno bi bila veća. (vb) 


